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Slovo starosty
Vážení spoluobčané, 
léto se nám přehouplo do druhé půlky, a jelikož k létu 
patří koupání, začnu informacemi ohledně stavu naší 
přírodní nádrže v parku. Byl bych raději, kdyby to byly 
zprávy pozitivní, ale faktem je, že dva pokusy o opra-
vu hráze prozatím selhaly. Máme štěstí, že deště nám 
nádrž naplnily, ale vytéká to stále v patě hráze, kudy to 
vytékat nemá. V květnu proběhlo utěsnění paty návodní 
strany hráze jílem v místech, kde byly podle geofyzikál-
ní zkoušky vykázány poruchy a nehomogenní materiál. 
Poté proběhly kamerové zkoušky potrubí ve spolupráci 
s našimi rybáři, kteří ještě utěsňovali potrubí. Na podzim 
se tedy pustíme do opravy požeráku, který je umístěn 
v tělese hráze, takže není jednoduché určit místo poru-
chy. Nabízí se dvě možnosti: destruktivní – obnažit po-
trubí a požerák – a nedestruktivní – metodou pokus omyl 
hledat poruchu pomocí zpětného čerpání a nalití barviva 
do požeráku. Samozřejmě to bude něco stát, bohužel 
ani odborníci na vodní stavby neurčí zaručeně správný 
postup, do hráze prostě nevidíte, zub času udělal své. 
Já se také zdržím predikování, ale opravit to musíme 
kvůli občanům, turistům i rybářům.
Krátce se vrátím k Letnicím. Za mě to byl super ročník, 
program byl skvělý, ať už hudební, ale také doprovodný: 
motorky, silácká show Golema, řezbáři, řezbářská ex-
hibice, atrakce pro děti či Technotrasa 😊. Motokrosaři 
společně s Romanem Pecníkem zvládli organizaci so-
botní akce na náměstí na výbornou. Sám jsem byl zvě-
dav, jak se podaří nahradit motokáry, přijít s něčím no-
vým a klaplo to. Organizační tým v čele s Pepou Polja-
kem si zaslouží pochvalu. Jsem pyšný na tým lidí, který 
maká okolo Letnic, a společně se podařilo zorganizovat 
super akci, která má své jméno. Toto jsem již v minulos-
ti psal a rád znova zopakoval. Veliké poděkování patří 
všem, kteří se na organizaci Letnic podíleli, pomáhali 
s přípravou, úklidem, prodávali ve stáncích, přispěli na 
dobrou věc v rámci řezbářské soutěže, vystupujícím 
a návštěvníkům. Snad jsem na nikoho nezapomněl. Vá-
žíme si moc podpory sponzorů, bez jejich přispění by 
nemohl být hudební program tak bohatý. Každá koruna 
je dobrá, obzvláště když víme, že podnikání v Budišo-
vě a okolí není jednoduché. Po letech přijel na Letnice 
v sobotu autobus z partnerské obce Stráňavy u Žiliny. Je 
dobře, že se po době covidové a komunálních volbách 
na Slovensku podařilo opět nastartovat přeshraniční 
spolupráci. My jsme na oplátku pozvaní na Stráňavské 
hody v polovině září.
„A“ tým OŠK Baník Stráňavy jsme pozvali, aby změřil 
síly v přátelském utkání v rámci Dne fotbalu 20. červen-
ce v Budišově s naším A týmem. Třešinkou na dortu byl 
poté zápas naší Staré gardy s týmem Staré gardy Baní-
ku Ostrava. Mé baníkovské srdce zaplesalo nad nabi-
tou sestavou Baníku, která by si poradila asi i s naším 
áčkem. Ale o to ani tak nešlo, byl to skvěle prožitý fotba-
lový den, náš Spartak to organizačně zvládl, kluci zajistili 
občerstvení, k tanci a poslechu zahrála kapela. Musím 
napravit jedno opomenutí, protože když jsme zahajovali 
akci společně se starostou ze slovenských Stráňav, pa-
nem Braňom Štrbou, a předsedou TJ Spartak Romanem 

Pecníkem, chtěl jsem pochválit naše členy TJ Spartak 
za to, jak aktivně přistoupili ke stavbě nového přístřešku, 
který skoro celý sami postavili. Město dodalo pouze ma-
teriál, TS připravily betonové patky na kotvení a už jsme 
se prakticky nestarali. Kluci ukázali, že se neumí honit 
jen za kulatým nesmyslem, ale když je třeba, zaberou. 
Takže chválím nyní touto formou 😊. Ale jak to tak bývá, 
dobrý pocit dlouho nevydrží. Když jsem se v neděli ráno 
dozvěděl, že se v noci na hřiště přišla nějaká individua 
porvat a napadla naše chlapy, měl jsem po náladě. Teď 
doufám, že budou svědci vypovídat na PČR a viníci ne-
ujdou řádnému trestu. Aby to zas jen neskončilo na pře-
stupkové komisi….
Shodou okolností mi v pondělí po fotbalové akci zavolal 
plk. Marzoll, velitel územního odboru PČR v Opavě. Byla 
svolána schůzka ve Vítkově, za účasti obou starostů, ve-
litelů ´městských policií, plk. Marzolla, vrchního komisa-
ře z kriminálky a velitele PČR ve Vítkově. Důvodem pro 
svolání schůzky je tření mezi vítkovskou a budišovskou 
romskou komunitou a také mezi majoritou a romskou 
komunitou. Se starostou Vítkova jsme pánům sdělili náš 
pohled na věc. Že ty problémy tu už dávno jsou (drogy, 
dealování, byznys s chudobou, drobná kriminalita, při-
stěhovávání dalších nepřizpůsobivých občanů, veřejný 
pořádek, rušení nočního klidu). Doslova jsem jim řekl, 
že určitě „neobjevili Ameriku“, že se to tu už děje roky, 
zhoršuje se to, stává se to čím dál víc nesnesitelné pro 
občany, slušní lidé jsou tu naštvaní, a měli by tedy něco 
dělat, než se stane příště něco horšího. Výsledek schůz-
ky: budeme se častěji setkávat, předávat si informace, 
bude se zde více pohybovat TOXI tým a bude zde 
přesunuta v rámci posílení hlídek SPJ na dočasnou 
dobu z Hlučína a Frýdku-Místku. A mám již potvrze-
no, že se tak děje. Co se týče drog, to jsme byli upo-
zorněni, že je to běh na delší trať, je to mravenčí práce. 
PČR se zaměří i na drogovou prevenci ve školách i mezi 
občany. Znova zaznělo, lidé se nesmí bát oznamovat 
protiprávní či podezřelá jednání, přestupky, klidně 
foťte, pokud se vám něco nezdá. Předejte informace 
klidně mně či městské policii, pokud se bojíte, a my 
to oznámíme. Pokud nad tím budeme přivírat oči, tak 
se to tu nezlepší. Na můj dotaz, jak je na tom Budišov-
sko a Vítkovsko s vývojem trestné činnosti v porovnání 
s ostatními oblastmi v okolí, tak prý nevybočujeme z prů-
měru. My, co zde bydlíme, to asi vidíme jinak. Na podzim 
mám přislíbenou účast zástupců PČR na zastupitelstvu, 
které bychom zaměřili na bezpečnost, spojili s deba-
tou s občany. Ale to mi slibovali i vloni - a nic. Nám se 
podařilo získat třetího strážníka městské policie, pana 
Stromského, kterému nyní skončila zkušení doba, čtvrtý 
strážník by měl nastoupit na začátku září na kurz, tak 
bychom zase mohli být v plném počtu. Ještě jednáme 
s jednou strážnicí o možném nástupu u nás. Bezpečnost 
je jednou z priorit, ve dvou lidech toho moc nenadělá-
me, zavedli jsme proto náborový příspěvek 60 tis. (ten už 
mají skoro všude), ale i tak je těžké někoho do Budišova 
sehnat. Firma SitePark nám začala nově spravovat ka-
merový systém. Má za úkol celý systém zmodernizovat, 
nahradit analogové kamery digitálními, přidat kamery na 
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Střípky z radnice

sídliště, kde máme již připravenou kabeláž. Dále chceme 
ještě posílit kritická místa. Kamery na skateparku a pum-
tracku už jsou nasměrovány na server městské policie.
Další novinkou, která rozvířila vody letní okurkové se-
zóny, je odkup ubytovny u Penny Městem Vítkov. Už 
jsem čelil dotazům novinářů i občanů. Co budete dělat 
v Budišově, když se k vám z Vítkova přestěhují? Určitě 
nebudeme rádi, určitě si je nedáme do městských bytů, 
více se můžeme zaměřit na represi a prevenci, pokud 
k tomu budeme mít kapacity, a dál asi nemůžeme dělat 
asi nic. Krom toho jsem ještě požádal pana Zdráhala, ať 
nám tu další nestěhuje. Pokud vlastníci prodají dům či 
byt obchodníkovi s chudobou, systém to umožňuje, že 
pak bohatne na dávkách, tak co pak naděláme? Pana 
Zdráhala jsme oslovili, zda by byl ochoten prodat uby-
tovnu Halaškovo nám. 32 a za kolik. O tom však stejně 
rozhodují zastupitelé. Ale určitě to není systémové ře-
šení, město nemůže vykoupit všechny baráky a byty, co 
se prodávají, a nechat je prázdné. Chápu jako starosta 
zastupitele Vítkova, že se tímto krokem zbavili velkého 
lokálního problému, ale ti lidé z ubytoven nezmizí. Může-
me se utěšovat, že skončí třeba ve Dvorcích či Bruntále, 
kde se další ztratí. My jsme udělali to samé s Krušovice-

mi, máme je prázdné a splácíme je. Lidi ze sídliště však 
za to byli rádi. Ještě dodám, neb jsem tu blbost slyšel 
vícekrát: město nedostává žádné peníze navíc za to, že 
se sem přistěhují další nepřizpůsobiví! 
Závěrem ještě přidám kratičkou informaci o větrných 
elektrárnách. Všem potenciálním zájemcům a investo-
rům jsem řekl, že nemají o prázdninách „otravovat“, a na 
podzim se uskuteční veřejné projednávání formou anke-
ty. To už bude znám vývoj v okolních obcích, plánujeme 
se znova všichni potkat a říct si aktuální stav. V Čermné 
proběhla v červenci debata s občany, údajně bez problé-
mů a v Moravském Berouně k referendu nepřišlo 30 % 
obyvatel, tudíž výsledek není závazný (ten snad byl 45 % 
pro elektrárny a 55 % hlasů proti).
Přátelé, o prázdninách se vždy snažím psát o příjem-
ných věcech, odlehčených tématech, neprudit, nezatě-
žovat lidi. Někdy není zbytí, prostě to tu tak máme, sám 
z toho nejsem nadšen, ubírá to sil pro normální práci na 
rozvoji města. Úsměv na tváři, chuť něco změnit a opti-
mismus mi zatím stále zůstává. Všude je chleba o dvou 
kůrkách, u nás je jen trošku tvrdší.
Hezký a pohodový zbytek léta přeji.

Ing. Patrik Schramm, starosta města

•	Stavba nového sociálního zařízení ve Skiareálu 
v Guntramovicích by mohla jít rychleji dle našeho názo-
ru. Je vyzděná hrubá stavba, bude se betonovat věnec 
a začnou montovat střešní konstrukci. Stavební firma 
nás však ujistila, že se vše do začátku lyžařské sezóny 
stihne.

•	Rekonstrukce komunikace a chodníků na ul. Palac-
kého je již z 99 % ukončena. Zbývá ještě vyasfaltovat 
pás komunikace od štěrbinového žlabu po ul. Beroun-
skou. To bude provádět firma Kareta, jakmile zde bude 
během srpna asfaltovat další úseky ve městě. Nebyla 
to jednoduchá stavba, Palackého ulice má velký sklon, 
museli jsme spádově překlopit komunikaci díky trase 
kanalizace, ale to podstatné je, že se podařilo vodu 
svést a zachytit tak, že nezaplavuje pneuservis pana 
Horníka a krajskou komunikaci. Máme nové chodníky, 
takže už se na nich nedá parkovat jak v minulosti, musí 
se na cestě či ve dvoře. Ale bezpečnost chodců je také 
důležitá a nejen to, kde si postavím večer auto. A vizu-
álně vypadá nová cesta z dlažebních kostek skvěle. 
S chodníky si musela stavební firma kolikrát doslova 
vyhrát, aby voda netekla do baráků, respektovaly se 
vjezdy, garáže, tak to možná místy vypadá divoce, ale 
jinak to nešlo.

•	Další rekonstrukce chodníků úspěšně pokračuje na 
ul. G. Svobody, na konci července je polovina hotová. 
Naštěstí vše firma zvládá bez nějakých šílených doprav-
ních omezení za provozu, takže jako řidiči nemusíte nic 
objíždět či čekat na semaforech. Proto žádáme: dbejte 
opatrnosti a buďte ohleduplní při průjezdu staveništěm.

•	Akce Oprava asfaltových povrchů na ulici Českoslo-
venské armády, ulice Havlíčkova se už neobejde bez 
uzavírky. Od 1. 8. do 31. 8. je stanovená přechodná 
úprava provozu na pozemních komunikacích – silnici č. 
II/443 Partyzánská a místních komunikacích Českoslo-

venské armády, Havlíčkova a Nábřeží v Budišově nad 
Budišovkou. Bude to tedy úplná uzavírka, ale dokument 
z MěÚ ve Vítkově právě přišel a harmonogram prací se 
bude s firmou Kareta řešit. Vlastníci dotčených nemo-
vitostí budou informováni, aktuální informace budeme 
zveřejňovat na webu a sociální síti města. Stavební prá-
ce byly zahájeny 1. Srpna frézováním vozovky. Oproti 
předpokladům jsme se opozdili, neboť nemohou být 
souběžně 2 dopravní omezení ve městě. Je to v kolizi 
s pracemi na ul. G. Svobody. V rámci dotace z MMR 
se počítalo pouze s odfrézováním starého asfaltu a po-
ložením nového koberce z asfaltobetonu. Doobjednali 
jsme ještě u firmy Kareta navíc provedení nových ka-
nalizačních vpustí, úpravy vjezdů, lokálně položení ob-
rub apod. v celém opravovaném úseku v hodnotě přes 
1 mil. korun, což není málo, ale je potřeba to udělat, 
aby byl celý úsek kompletně hotov. Opět prosím občany 
o trpělivost a dbejte dopravního značení.

•	Souběžně s těmito pracemi provede Kareta vyasfalto-
vání dvorku u domu na Pivovarské 435, dále vyasfaltuje 
výše zmíněnou část ul. Palackého, vnitroblok bytových 
domů na Křivé ul., vjezd k domu u bývalé Sokolovny, 
slepou část ul. Dvorecká, zde i s rekonstrukcí chodní-
ků. Tyto úseky by už měly proběhnout bez výrazných 
dopravních omezení, respektive dotkne se to vždy ně-
kolika nemovitostí.

•	Na přelomu června a července firma Ozdravovna silnic 
opravila komunikace položením asfaltu v Budišově 
k č. p. 101 a 737 a ve Starých Oldřůvkách k č. p. 20, 
40 a 45. Celkem tyto práce stále 1,1 mil. korun.

•	Na konci července zahájila firma Vialit ze Soběslavi 
opravy místních komunikací v Podlesí. Pro Vojen-
ské lesy a statky opravují úsek komunikace od hlavní 
křižovatky směrem do vojenského újezdu k Odře. Tam 
nejsme investorem, ale podstatné je, že došlo k převo-
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du majetku z Moravskoslezského kraje na VLS, a tak 
jak mi na Ministerstvu obrany ČR vloni slíbili, vyčleni-
li v rozpočtu peníze na opravu. Oprava se uskuteční 
formou asfaltové penetrace a dvouvrstvým asfaltovým 
nátěrem, což by mělo být pro tento typ komunikace 
dostačující, hlavně to bude lepší než doposud. Využili 
jsme přítomnosti firmy Vialit, nechali si nacenit opravu 
úseku komunikace od spodního rozdvojení na Oldřůvky 
a k Odře po dům manželů Huťových. Bude použita stej-
ná technologie: asfaltová penetrace a dvouvrstvý asfal-
tový nátěr v částce 550 tis. Kč.

•	V polovině srpna zahájí firma Benekov Esco z Horní-
ho Benešova práce na instalaci dvou fotovoltaic-
kých elektráren na budovách města: na budově úřa-
du na Partyzánské ulici a na Sportovní hale. Cena dle 
Smlouvy o dílo je 3,5 mil. Kč. Maximální výše dotace je 
3,3 mil. Kč.

•	Na přelomu července a srpna byla vyhlášena veřejná 
zakázka na akci Obnova střechy Muzea břidlice. Před-
pokládané celkové náklady činí 1,8 mil. Kč, výše dotace 
z rozpočtu MSK činí 1 mil. Kč. Cena zahrnuje kompletní 
sanaci krovu a demontáž stávající krytiny, nové bedně-
ní, položení nové břidlicové krytiny a klempířské práce. 

Krytina by měla být vyměněna na podzim tohoto roku.
•	Stavební práce na nové obřadní síni se opět napl-

no rozběhly, neboť do konce roku musíme být hotovi 
s pracemi. Firma pana Hanáka natahuje finální omítky, 
poté proběhne instalace akustického sádrokartonového 
stropu, položí se nová mozaiková parketová podlaha, 
nainstalují se designová světla, pan Dobeš vyrobí oblo-
žení, nový stůl na oddávání, objednáme židle a mělo by 
to pomalu být. Vše probíhá pod dohledem arch. Dardy, 
který podobu nové obřadní síně navrhl.

•	Na přelomu srpna a září firma ROSIS nainstaluje před 
budovou školní jídelny nový lapák tuků, neboť ten stá-
vající je již v havarijním stavu. V budově školní jídelny 
budou zahájeny v srpnu práce na sanacích vnitřních 
omítek ve skladech, což se již musí také udělat. Zde to 
bude složitější, neboť se to bude muset skloubit s pro-
vozem ZŠ a jídelny. Využijeme podzimních a jarních 
prázdnin 2025 a zbytek by se dodělal v létě 2025. My 
ještě musíme sehnat firmu, která opraví kanalizaci mezi 
budovou školní jídelny a kulturním domem. Nyní je to 
složitější, osvědčené firmy mají přes léto dost práce, ale 
udělat se to musí, ať nám neteče do budovy.

Ing. Patrik Schramm, starosta města

Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané České republiky s trvalým bydlištěm na 
území obce a fyzické osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání občané, kteří jsou v obci hlášeni 
k trvalému pobytu, stanoví-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, mají právo na neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu vedení města, Ha-
laškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.

13. zastupitelstvo města konané dne 3. června 2024
(přítomno: 10 (12) členů zastupitelstva města;
omluveni: Alois Bečica, Mgr. Natálie Jaššová, Roman 
Pecník, Desanka Sekerková, Mgr. Ivana Tomandlová; 
další přítomní: MěÚ – Ing. Hana Dlouhá, Ing. Marta Lind-
nerová, Ing. Ivana Horáková, Lenka Pončíková, DiS., 
Ing. Jana Modelská, Mgr. Michaela Vondráčková, Ing. 
Kateřina Bečicová; 
jednání řídil: Ing. Patrik Schramm, starosta města)
V souladu s § 84 zákona o obcích zastupitelstvo:
•	schvaluje doplnění programu o bod č.6 Cenová na-

bídka dodávky zemního plynu na rok 2025 spol. Praž-
ská plynárenská a.s.;

 (10 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	volí komisi pro přípravu návrhu usnesení ve složení 

předseda Ing. Rostislav Kyncl a členové MUDr. Věra 
Mikulíková a Ing. Pavel Brodský;

 (10 pro, 0, proti, 0 se zdrželo)
•	volí ověřovatele zápisu Ondřeje Morkese a Vojtěcha 

Mitického; 
•	Desanka Sekerková se omlouvá za pozdní příchod;
•	Mgr. Natálie Jaššová se omlouvá za pozdní příchod;
•	bere na vědomí prezentaci p. Tesaře o finanční ana-

lýze s výhledem;
 (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje OZV o místním poplatku za užívání veřejné-

ho prostranství;
 (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

•	schvaluje OZV o místním poplatku z pobytu;
 (12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje cenovou nabídku sdružených služeb dodá-

vek zemního plynu na rok 2025 společnosti Pražská 
plynárenská, a.s. pro odběrná místa městské společ-
nosti TeSport Budišov nad Budišovkou a pověřuje jed-
natele společnosti TeSport Budišov nad Budišovkou, 
s.r.o. k uzavření smluv o dodávce zemního plynu na 
rok 2025 se společností Pražská plynárenská, a.s. ve 
smyslu bodu 1. tohoto usnesení;
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

14. zastupitelstvo města konané dne 26. června 2024
(přítomno: 11 členů zastupitelstva města;
omluveni: Alois Bečica, Vojtěch Mitický, Roman Pecník, 
Desanka Sekerková; 
další přítomní: MěÚ – Mgr. Michaela Vondráčková, Ing. 
Hana Dlouhá; 
jednání řídil: Ing. Patrik Schramm, starosta města)
V souladu s § 84 zákona o obcích zastupitelstvo:
•	schvaluje stažení bodu č. 9 Prodej části pozemku p.č. 

2268/29, k.ú. Podlesí nad Odrou a doplnění progra-
mu o body č. 14 Uvolnění finančních prostředků, č. 15 
Dofinancování vlastního podílu projektu Zahrada uči-
telka II. Základní školou Budišov nad Budišovkou, p.o. 
formou poskytnutí investiční a neinvestiční dotace bez 
vyúčtování a č. 16 Zvýšení neinvestičního příspěvku 
na odpisy příspěvkové organizace Základní škola Bu-

Zastupitelstvo
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dišov nad Budišovkou – závazný ukazatel na rok 2024 
– schválení;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	volí komisi pro přípravu usnesení ve složení předseda 

Ondřej Morkes a členové Mgr. Kamila Molková a Ing. 
Slavomír Jaššo; 

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	volí ověřovatelé zápisu Ing. Pavla Brodského a MUDr. 

Věru Mikulíkovou;
•	souhlasí se změnami v Rejstříku škol a školských za-

řízení, které předkládá Mgr. Natálie Jaššová, ředitel-
ka školy, pro Základní školu Budišov nad Budišovkou, 
okres Opava, příspěvková organizace, a které se týka-
jí změn v adresách poskytování vzdělání na základní 
škole: nově bude v rejstříku uvedena adresa Dukelská 
726, 747 87 Budišov nad Budišovkou, a dále bude vy-
mazána adresa náměstí Republiky 159, 747 98 Budi-
šov nad Budišovkou. Uvedené změny v adresách ne-
mají vliv na kapacitu základní školy, IZO 102 432 210, 
která i nadále činí 400 žáků;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Moravskoslezské-

ho kraje z dotačního programu „Program obnovy pa-
mátek nadregionálního významu v Moravskoslezském 
kraji v letech 2024 a 2025“ a uzavření Smlouvy o po-
skytnutí dotace na akci „Obnova střechy Muzea břidli-
ce v Budišově nad Budišovkou“ ve výši 1 000 000 Kč 
a pověřuje starostu města podpisem Smlouvy o po-
skytnutí dotace;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Moravskoslezské-

ho kraje z dotačního programu „Podpora znevýhod-
něných oblastí Moravskoslezského kraje 2024“ a uza-
vření Smlouvy o poskytnutí dotace na akci „Stavební 
úpravy budovy radnice v Budišově nad Budišovkou“ ve 
výši 2 857 300 Kč a pověřuje starostu města podpi-
sem Smlouvy o poskytnutí dotace;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo) 
•	schvaluje koupi pozemku p.č. 1315, ostatní plocha 

o výměře 1 492 m2, k.ú. Guntramovice od společnosti 
Alostar s.r,o., IČ 01461656, Kaprova 42/14, Staré Měs-
to, 110 00 Praha za kupní cenu 45 000 Kč a pověřuje 
starostu města podpisem smlouvy;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 revokuje usnesení ZM č. 3/12Z/2024 ze dne 24. 4. 

2024 ve znění:
 Zastupitelstvo města schvaluje úplatný převod po-

zemků do majetku města následně k.ú. Guntramovice, 
p.č. 865, 50, 1661, 169, 1250, 1233 a 1390, k.ú. Podle-
sí nad Odrou p.č. 2662 a 2654 od prodávajícího p. L. F. 
za kupní cenu ve výši 583 093 Kč bez DHP a k.ú. Gun-
tramovice, p.č. 103, 470, 471, 472, 473, 1441, 1446, 
1447, 1415, 1420, 1421, 799 a 1263, k.ú. Podlesí nad 
Odrou, p.č. 2651 a k.ú. Budišov nad Budišovku, p.č. 
4021 od prodávajícího společnosti FRANČÁK s.r.o., 
IČ 25370413, se sídlem Guntramovice 4, 747 87 Budi-
šov nad Budišovkou za kupní cenu ve výši 534 904 Kč 
bez DPH; schvaluje úplatný převod pozemků z ma-
jetku města následně k.ú. Budišov nad Budišovkou, 
p.č. st. 1230, 3701 a 3702, k.ú. Guntramovice p.č. 425, 
430, 1403, 1429, 1459, 1482, 1484, 1543, 1544, 1562, 
1564, 1565, 1566, 1665, 1673, 1703, 1705, 1708, 

1752, 1778, 1817 a 1851, k.ú. Podlesí nad Odrou p.č. 
34/4 p. L. F. za kupní cenu 1 002 066 Kč a k.ú. Guntra-
movice p.č. 1265 – část p. L F. za kupní cenu 22 Kč/m2; 
a pověřuje starostu města vyhotovením a podpisem 
kupní smlouvy;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje úplatný převod pozemků z majetku měs-

ta k.ú. Guntramovice p.č. 865, 50, 1661, 1659, 1250, 
1233, 1390 a k.ú. Podlesí nad Odrou p.č. 2662 a 2654 
od prodávajícího p. L. F. za kupní cenu ve výši 
583 093 Kč bez DPH; schvaluje úplatný převod po-
zemků do majetku města k.ú. Guntramovice pč. 103, 
470, 471, 472, 473, 1441, 1446, 1447, 1415, 1420, 
1421, 799 a 1263, k.ú. Podlesí nad Odrou p.č. 2651, 
k.ú. Budišov nad Budišovkou p.č. 4021 od prodávající-
ho společnosti FRANČÁK s.r.o., IČ 25370413 za kupní 
cenu ve výši 534 904 Kč bez DPH; schvaluje úplatný 
převod pozemků z majetku města následně k.ú. Budi-
šov nad Budišovkou, p.č. st. 1230, 3701 a 3702, k.ú. 
Guntramovice p.č. 425, 430, 1403, 1429, 1459, 1482, 
1484, 1543, 1544, 1562, 1564, 1565, 1566, 1665, 
1673, 1703, 1705, 1708, 1752, 1778, 1817 a 1851, k.ú. 
Podlesí nad Odrou p.č. 34/4 a pozemek p.č. 1265/2 
o výměře 1 337 m2, který vznikl oddělením o pozem-
ku p.č. 1265, lesní pozemek o výměře 9 271 m2, v k.ú. 
Guntramovice, na základě geometrického plánu č. 
512-39/2024, potvrzeného Katastrálním úřadem pro 
Moravskoslezský kraj, Katastrálním pracovištěm Opa-
va dne 23. 5. 2024, p. L. F. za kupní cenu 1 031 480 Kč 
bez DPH a pověřuje starostu města vyhotovením 
a podpisem kupní smlouvy;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje prodej pozemku z majetku města část po-

zemku p.č. 2270/3, ostatní plocha o výměře cca 90 m2 
v k.ú. Budišov nad Budišovkou Mysliveckému spolu 
Svatý Hubert Budišov nad Budišovkou, IČ 47815817 
dle přiloženého nákresu, za kupní cenu ve výši 210 Kč/
m2 + DPH a pověřuje starostu města podpisem kupní 
smlouvy;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje střednědobý výhled Města Budišov nad Bu-

dišovkou na období 2025-2029 dle přiloženého mate-
riálu;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo, 1 nebyl přítomen hlasová-
ní – Ing. R. Kyncl)

•	schvaluje účetní závěrku Města Budišov nad Budišov-
kou k 31. 1. 20233 dle přiložených dokumentů jejich 
součástí jsou: účetní závěrka k 31. 12. 2023 – Roz-
vaha, Výkaz zisku a ztráty, Příloha, Výkaz o peněž-
ních tocích a Přehled o změnách vlastního kapitálu; 
zpráva o provedené inventarizaci majetku a závazků 
k 31. 12. 20233, schválená usnesením rady města dne 
15. 4. 2024; zpráva o výsledku finanční kontroly Města 
Budišov nad Budišovkou za rok 2023;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje celoroční hospodaření Města Budišov nad 

Budišovkou za rok 2023 a Závěrečný účet Města Bu-
dišov nad Budišovkou za rok 2023, včetně zprávy 
o výsledku přezkoumání hospodaření Města Budišov 
nad Budišovkou za rok 2023, s výhradami, na základě, 
nichž příjme územní samosprávný celek opatření po-
třebná k nápravě zjištěných chyb a nedostatků; schva-



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

6

luje opatření k nápravě zjištěných chyb a nedostatků 
vyplývajících ze Zprávy o přezkoumání hospodaření 
Města Budišov nad Budišovkou za rok 2023 uvede-
ných v příloze tohoto usnesení;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje vyúčtování neinvestiční dotace na provoz 

sportovní haly dle smlouvy o poskytnutí dotace na kom-
penzaci nákladů veřejné služby za období 1-12/2023 
dle přiloženého materiálu;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje poskytnutí návratné finanční výpomoci TJ 

Spartaku Budišov nad Budišovkou, z.s. na předfinan-
cování pořízení zahradního traktoru v Budišově nad 
Budišovkou ve výši 70 000 Kč a schvaluje přiloženou 
smlouvu a pověřuje starostu města podpisem smlouvy;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje poskytnutí investiční dotace TJ Spartaku 

Budišov nad Budišovkou, z.s. ve výši 120 000 Kč s ter-
mínem vyúčtování 31. 12. 2024;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	 revokuje usnesení č. 19/12Z/2024 ze dne 24. 4. 2024 

ve znění:
 Zastupitelstvo města schvaluje uvolnění finančních 

prostředků pro výkon rozhodnutí exekučního odstraně-

ní části stavby č.p. 404 na pozemku p.č. st. 489 v k.ú. 
Budišov nad Budišovkou a p.č. 255/7 v k.ú. Budišov 
nad Budišovkou ve výši 80 000 Kč; 

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje uvolnění finančních prostředků pro výkon 

rozhodnutí exekučního odstranění části stavby č.p. 
404 na pozemku p.č. st. 489 v k.ú. Budišov nad Budi-
šovkou a p.č. 255/7 v k.ú. Budišov nad Budišovkou ve 
výši 300 000 Kč;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje poskytnutí dotace bez vyúčtování v celkové 

výši 94 420,02 Kč v členění na investiční část ve výši 
43 950,90 Kč a neinvestiční část ve výši 50 469,12 Kč 
příspěvkové organizaci Základní škola Budišov nad 
Budišovkou, okres Opava, příspěvková organizace na 
úhradu vlastního podílu a neuznatelných nákladů spo-
jených s realizací projektu Zahrada učitelka II.;

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
•	schvaluje příspěvek na odpisy v hlavní činnosti Zá-

kladní škole Budišov nad Budišovkou, okres Opava, 
příspěvková organizace, jako závazný ukazatel na 
rok 2024 v upravené výši, tj. 153 278 Kč (navýšení 
o 14 818 Kč).

 (11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

ZPRÁVY MĚSTSKÉ POLICIE

Události řešené Městskou policií v Budišově nad Budišovkou 
v měsíci květen a červen 2024

6. 5. 2024 – 16.11 hod.
Místní občanka oznámila, že měla na zahradě 
cizího psa – odchycen, převezen do útulku 
a následně předán majiteli. 

7. 5. 2024 – 23.27 hod. 
Hlídka MP přijala oznámení, že došlo k rozbití 
skleněné výlohy na budově starého kina v Bu-
dišově – po vyčíslení škody byla věc předána pří-
slušnému správnímu orgánu.

9. 5. 2024 – 19.06 hod.
Policie ČR Vítkov požádala v součinnosti hlídku MP 
o prověření oznámení, že na ul. ČSA se měl agresivní 
mladík domáhat vstupu na pozemek a bouchat na brá-
nu – hlídka MP na místě zjistila podezření ze spáchání 
trestného činu, které si následně Policie ČR Vítkov po 
příjezdu na místo převzala k řešení. 

15. 5. 2024 – 19.25 hod.
Hlídka MP při hlídkové kontrolní činnosti spatřila na ul. 
ČSA u Linasetu na zemi sedícího muže, který měl na 
hlavě viditelné krvácející zranění. Hlídka MP muži po-
skytla první pomoc a přivolala RZS, která zraněného 
muže převezla k dalšímu vyšetření a ošetření do Slez-
ské nemocnice v Opavě.

20. 5. 2024 – 11.55 hod. 
Hlídka MP od místního občana převzala nález registrační 
značky od motorového vozidla, kterou nalezl na náměstí 

Republiky v Budišově nad Budišovkou – předáno 
na příslušný úřad.

24. 5. 2024 – 19.32 hod.
Policie ČR Vítkov požádala hlídku MP o součin-
nosti při pátrání po uprchlých chovancích z Dia-

gnostického ústavu v Ostravě. Jeden chovanec 
nalezen v 19.52 hod. na ul. Berounská a druhý 

nalezen ve 20.32 hod. na ul. Dukelská – oba uprch-
lí chovanci byli předáni hlídce Policie ČR Vítkov.

3. 6. 2024 – 18.15 hod. 
Hlídka MP od místního občana převzala nález mobilního 
telefonu – předáno na městský úřad (ztráty a nálezy).

14. 6. 2024 – 16.13 hod. 
Zaměstnanec přepravní služby hlídce MP oznámil, že se 
mu za jízdy na ul. Berounská otevřely boční dveře od slu-
žebního vozidla a ztratil několik balíků zásilek, které již 
nebyly nalezeny. Hlídka MP po prověření oznámení zjis-
tila, že se ve věci jedná o podezření ze spáchání trest-
ného činu a věc byla předána hlídce Policie ČR Vítkov.

19. 6. 2024 – 17.25 hod.
Hlídka MP přijala oznámení, že ve vnitrobloku domu na 
adrese 9. května v Budišově nad Budišovkou byla nale-
zena použitá injekční stříkačka. Hlídka MP injekční stří-
kačku vložila do přepravního sběrného boxu a následně 
byla předána k odborné likvidaci.  

Kolektiv strážníků Městské policie Budišov n. B.
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V letních měsících Policie ČR pravidelně upozorňuje 
preventivní kampaní „Zabezpečte se“ na problematiku 
zabezpečení domů i bytů proti vloupání. Drzost pacha-
telů však nezná mezí a vzhledem k zaznamenaným pří-
padům na Opavsku upozorňujeme na krádeže finanční 
hotovosti a šperků z rodinných domů. Pozor, nejed-
ná se o klasické vloupání do obydlí, jehož majitel odjel 
na dovolenou či na pouhý nákup, ale o krádeže věcí za 
přítomnosti poškozeného, zpravidla seniora, který si 
nezve cizí osobu domů, nýbrž ponechá odemčené 
dveře do svého obydlí a nezvaný host mu bez jeho 
vědomí prohledá dům a odcizí cennosti! 

Dbejte preventivních rad:
- vždy se doma zamykejte, u rodinných domů neza-

pomínejte na garáže, uzamykejte zahradní branky 
i brány,

- uzamykejte své domovy i v případě pohybu okolo 

domu – práce u domu či na domě, na zahradě…
- nevěřte cizím lidem, nevpouštějte si je do příbytku,
- nemějte doma větší obnos peněz.

Připomínáme platnost zákazu podomního prodeje, např. 
v Opavě tento zákaz platí od roku 2015 a týká se celého 
území města včetně městských částí. Doporučujeme in-
vestovat do zabezpečení domů, především do kvalitních 
bezpečnostních dveřních systémů, nainstalování kame-
rového systému s přísvitem apod.
Nezapomínejte, že pachatelé využívají důvěřivosti a ne-
informovanosti starších lidí a často používají smyšlené 
příběhy či kontroly pod záminkou přejít práh vašeho 
obydlí. 
Další rady, jak zabezpečit svůj majetek, naleznete na 
webu Policie ČR v sekci „Prevence“.

prap. Ing. Zuzana Moravcová, por. Bc. Pavla Welnová
Policie ČR, Opava

ŠKOLSTVí

Projektový den na školní zahradě

Nedejte zlodějům šanci, vždy zamykejte své domovy

Ve středu 22. května se na Základní škole Budišov nad 
Budišovkou uskutečnil dlouho očekávaný projektový den 
věnovaný školní zahradě. I přes zatažené počasí a ob-
časný déšť se akce vydařila na jedničku. Tento projek-
tový den byl realizován díky podpoře Místní akční sku-
piny Opavsko (MAS Opavsko), která poskytla potřebné 
finanční prostředky.
Hlavními hrdiny dne byli členové žákovského parlamen-
tu, kteří se s nadšením zapojili do všech aktivit a proká-
zali skvělou pracovní morálku. Připravili a zasázeli nové 
byliny a keře, natřeli bednění na záhonech a všechny  la-
vičky, které v budoucnu poskytnou místo pro odpočinek 
i vzdělávací aktivity v přírodě.
Nemalou měrou přispěli také rodiče, kteří přišli nejen 
podpořit své děti, ale i přiložit ruku k dílu. Jejich účast 
a pomoc byly velmi cenné a žáci i učitelé si toho nesmír-
ně váží. Velké poděkování patří Ing. Zlámalovi, který po-

skytl špalky, které žáci 
vyměnili kolem ohniště 
za původní, které již 
neplnily svůj účel. Dal-
ší velké díky patří pe-
dagogům, kteří se do 
projektu aktivně zapojili 
a poskytli odborné rady 
a vedení při všech čin-
nostech.
Celý den se nesl ve 
znamení spolupráce 
a vzájemné podpory, 
což přispělo k vytvo-
ření nejen krásnějšího 
a funkčnějšího prostře-
dí školní zahrady, ale 

také k posílení komunitního ducha školy. I když počasí 
nebylo ideální, dobrá nálada a odhodlání všech zúčast-
něných přispěly k úspěšnému průběhu celé akce.
Děkujeme všem, kteří se na projektovém dni podíleli 

a pomohli tak vytvořit příjemnější a inspirativnější pro-
středí pro naše žáky, ale také kolemjdoucí. Těšíme se na 
další podobné akce, které budou nejen zkrášlovat školní 
areál, ale také posilovat vztahy mezi žáky, rodiči a učiteli.

Mgr. Rozálie Zlámalová
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V rámci preventivních programů se žáci 2. a 6. ročníků 
v pátek 21. 6. zúčastnili výukového programu Hasík. Po-
žárníci z vítkovské stanice Hasičského záchranného sbo-
ru MSK žákům ukázali vybavení zásahových aut, demon-
strovali využití dílčí techniky a předvedli použití hasičské 
zásahové plošiny.  Žáci byli zvědaví především na zku-

šenosti a zážitky hasičů z jejich běžné praxe.  Na závěr 
si žáci vyzkoušeli stříkání zásahovou hadicí, což někteří 
starší žáci využili k vlastnímu osvěžení v horkém páteč-
ním počasí. Děkujeme ochotným požárníkům za jejich 
vstřícný a milý přístup, jednalo se o velmi inspirativní akci. 

Mgr. Jakub Zatloukal

Školní výlety jsou typickou součástí školního roku a zá-
roveň druhem výchovy a vzdělávání. O výletu osmáků 
a deváťáků do Prahy a čtvrťáků ve Štramberku už jsme 
psali, tak si pojďme přečíst, kam se vydaly ostatní třídy:

Výlet prvních a třetích ročníků do ZOO Ostrava
Ve čtvrtek 6. června vyjeli společně prvňáci, třeťáci 
a paní učitelky na školní výlet do ZOO v Ostravě. Po 
dlouhé cestě vystoupili, nasadili batohy a vydali se na 
prohlídku ZOO. Cestou si děti prohlížely zvířátka, zdolaly 
všechna hřiště, vykoupily stánky s dobrotami  i suvenýry 
a nakonec se vyřádily  ve vodním světě. Výlet do ZOO se 
všem moc líbil, počasí bylo tak akorát, dokonce i cesta 
po dálnici a tunelem vyvolala nadšení.     

Mgr. Irena Karásková 

Druháci v Bruntále
Dne 7. 6. 2024 jsme s dětmi z druhých tříd navštívili 
v rámci školního výletu zámek a muzeum v Bruntále. Děti 

Program „Hasík“

Školní „výletování“
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si prohlédly cenné vybavení původních interiérů s boha-
tou obrazovou sbírkou, zbrojnici a knihovnou. Dále jsme 
se podívali do prostor muzea, kde probíhala výstava ře-
mesel a živností v regionu. Výlet jsme zakončili sladkou 
tečkou v zámecké čokoládovně. 

Mgr. Miroslava Klusová
Školní výlet třídy 5. A
V pátek 24. 5. si naše třída udělala výlet do Ostravy 
a Chotěbuzi. Nejprve žáci navštívili Laser arénu v Ostra-
vě, kde si užili spoustu zábavy, legrace, ale i adrenalinu, 
bojovnosti a zápalu pro hru. Byli rozdělení do menších 
skupin tak, aby měli dostatek času a prostoru pro hry, 
které si týmy mohly vybrat. Hráli jsme Všichni proti všem, 
Zbarvené vesty, Ochraň svého VIP apod. 

Po náročném dopoledni jsme zamířili do Archeoparku 
v Chotěbuzi a zúčastnili se programu „Zápisník cestova-
tele“. Žáci si například vyzkoušeli, jak vyluštit hlaholici, 
postavit přístřešek na spaní a orientovat se v přírodě bez 
kompasu. Počasí nám bohužel nepřálo, takže jsme ne-
měli možnost absolvovat program do konce. V budoucnu 
se určitě plánujeme zúčastnit prohlídky znovu. 

Mgr. Naděžda Macáková
Šestá „bé“ v Olomouci
Ve středu 5. 6. si třída 6. B. vyrazila na školní výlet do 
Olomouce. Počasí bylo jako na objednávku. Sluníčko 
a pohoda po celý den. Nejprve žáci navštívili Pevnost 
poznání v Olomouci, kde si mohli spoustu již naučených 
věcí osvěžit a vyzkoušet. Pak následovala vycházka 
městem a nákupy v  Šantovce.  Hlavní program dne byl 
ještě umocněn návštěvou známého Jakuba DESTRA. 
Po adrenalinové jízdě na motokárách nastalo další dra-

ma a to boj v Laser aréně. Výlet byl plný zábavy, bojov-
nosti, teamové spolupráce, dobrého jídla a spokojenosti.      

Lenka Andělová
Šestá „á“ v Ostravě
Naše dobrodružství začalo už ráno v 6:30 na nádraží 
v Budišově a některým se popravdě ještě moc nechtělo 
:-) V 8:30 jsme si dali krátký rozchod na svačinku v Nové 
Karolině. Pak jsme šli asi kilometr pěšky do HopJump 
arény, kde jsme skoro hoďku a půl skákali a blbnuli na 

trampolínách. Oběd opět v Karolíně. Nakonec jsme se 
podívali na Ostravu a okolí pěkně z výšky. Ale vůbec nás 
to neunavilo a na zpáteční cestě vlakem jsme už zase 
vyváděli různé lumpárny!

Mgr. Tomáš Odstrčil
Školní výlet 7. A
Ve středu 12. 6. se žáci třídy 7. A zúčastnili školního výle-
tu. Cílovým místem pro nás bylo město Olomouc. 
Počasí nám po ránu moc nepřálo. V mírném dešti nás 
čekal vzdělávací program spolku Plavby Olomouc. Kro-
mě vzdělávacích soutěží a her nás samozřejmě čekala 
poznávací plavba na palubě motorové lodi Marie Terezie. 

Žáci si zkusili kormidlovat loď, vázat námořnický uzel aj. 
Plavba po řece Moravě byla zábavná, a tak i přes plačti-
vé počasí byla nálada všech veselá.    
Dále jsme absolvovali prohlídku historického jádra ha-
nácké metropole. Na závěr výletu se žáci „vyřádili“ bě-
hem tzv. laser game, takže cestu zpět někteří prospali…
PS. Díky zapojení do projektu PROP měli žáci velkou 
část programu výletu hrazenou (dopravu autobusem 
a plavbu po Moravě).

Mgr. Jakub Zatloukal
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Na konci školního roku se děje spousta věcí, které – tak 
se to často možná dospělým či rodičům zdá – možná už 
nemají tolik společného s nabýváním vědomostí a těch 
tzv. „tvrdých dat“, ale spíše jde o období, kdy se posilují 
společenské vazby, vznikají přátelství, přešlapy se řeší 
domluvou (protože už se fakt nikdo nechce moc rozčilo-
vat) a všichni společně vyhlížíme volno, které si jak žáci, 
tak i učitelé zaslouží. 

Také vzhledem k vyšším teplotám, které poslední roky 
v červnu i v našich zeměpisných šířkách panují, je dobré 
soustředit se na aktivity, které vedou k uvolnění, zdravému 
soutěžení a výchovnému relaxu. Dá se tedy říci, že takový 
první lehký oddech nastal s vystoupeními na školní Aka-
demii, která letos proběhla v pátek 14. června od 16 hodin 
v místním kulturním domě. Téma Akademie bylo „Hudba 
z filmů a pohádek“ a všechny třídy měly svá vystoupení 
laděná v tomto duchu. Zaplněný sál tak viděl pohádky 
z Večerníčka, scénky z Mrazíka, z pohádky Ať žijí ducho-
vé!, ale naši žáci se pustili i do tanečních kreací v rytmu 
skupiny ABBA díky muzikálu Mamma mia!, sehráli scénku 
ze Simpsonových či Shreka. Novinkou bylo také vystou-
pení pedagogů, kteří si užili tanec se skladbou YMCA, 
čímž jsme snad připomněli skladbu známou z Mimoňů.
Po pedagogické radě, která nastala až 24. června, a tedy 
až do té doby bylo oč hrát (…), už opravdu školní rok 

směřoval k velkému finále, takže nás čekala atletická 
olympiáda a branný den. 
V souvislosti s těmito akcemi ale musíme zmínit ještě 
naši „proslulou“ HEC Olympiádu, kterou jsme zařadili 
společně s dětským dnem na začátek června. HECky 
se tradičně účastní 5. – 9. ročníky a letos opět v rámci 
spolupráce se ZŠ Dvorce společně s dvoreckými týmy. 
Protože na plánované datum akce byla předpověď poča-
sí krajně nejistá, pořádala se letošní HECka poblíž školy. 
Myslím, že kdo šel kolem, dobře se bavil, ale bavili se 
hlavně žáci i učitelé, což je smyslem této fajn akce.
Na závěr a v souvislosti s těmito akcemi bych chtěla vel-
mi poděkovat pracovníkům Střediska volného času v Bu-
dišově a pracovníkům TeSport, kteří mají pro všechny 
naše akce pochopení, vytvářejí nám příjemné zázemí 
a naše akce jsou tak i díky jejich ochotě radostnější pro 
všechny zúčastněné.

Mgr. Natálie Jaššová

Když končí školní rok…
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Ve čtvrtek posledního školního týdne jsme se sešli v klu-
bu Šatlava, abychom se slavnostně rozloučili s žáky de-
váté třídy a pasovali je na absolventy naší školy. Byla to 
emotivní chvíle plná vzpomínek na společně strávené 
roky a zážitky, které nás všechny obohatily. 
Děkujeme rodičům, panu starostovi, přátelům a všem 
přítomným, že se zúčastnili tohoto slavnostního aktu, 
který je krásným zakončením jedné významné kapitoly 
v životě našich žáků. Poděkování patří také KRPŠ, které 
opět připravilo krásný dort a upomínkové předměty. 
Milí deváťáci, přejeme vám hodně štěstí, úspěchů a ra-
dosti ve vašem dalším vzdělávání i v životě. Věříme, že 
všechno, co jste se naučili, a všechna přátelství, která 

jste zde navázali, vám budou dobrým základem do bu-
doucna. Ať se vám daří!

Mgr. Jana Schilderová

V uplynulém jarním období, konkrétně od dubna do květ-
na, uspořádala budišovská základní škola čtyři projekto-
vé dny a návštěvu prvních tříd pro předškoláky naší ma-
teřské školy. Akce se konaly v obou budovách základní 
školy a na školní zahradě. Děti měly možnost vyzkoušet 
si odborné učebny a tělocvičnu, prohlédnout si prostory 
školy, seznámit se s pedagogy a zapojit se do různoro-
dých činností.
Projektový den „Přírodopis“ se konal na vyšším stupni 
v odborné učebně pod vedením pana učitele Gronycha. 
Děti se vzdělávaly pomocí interaktivní tabule a tabletů 
a zkoušely několik jednoduchých pokusů. Nadšení dětí 
z objevování přírodních zákonitostí bylo zřejmé.
Projektový den „Tělocvik“ se uskutečnil v tělocvičně pod 
vedením paní učitelky Horákové. Děti si ve skupinách vy-
zkoušely různé sportovní aktivity a hry s míči. 

Velmi nápaditý byl projektový den „Fyzika“, který proběhl 
opět v odborné učebně na vyšším stupni pod vedením 
pana učitele Halamíčka. Děti se zapojily do zajímavých 
experimentů a objevovaly kouzlo fyziky. Jejich zvědavost 
a zájem byly skutečně inspirující.
Projektový den „Zahrada“ zakončil sérii akcí v květnu. 
Pod vedením paní učitelky Klusové se děti na školní za-
hradě účastnily pohybových a vzdělávacích aktivit. Děti 
se s radostí zapojily do všech aktivit a objevily krásu ven-
kovního učení.
Kromě těchto projektových dní byli předškoláci pozváni 
před zápisem do základní školy na návštěvu prvních tříd. 

Spolupráce základní a mateřské školy

Rozloučení s deváťáky
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I tento rok děti pod vedením svých učitelek pilně nacvičo-
valy na vystoupení, která vždy věnují hlavně maminkám 
a babičkám k svátku matek. Uvítaly nás děti ze třídy Čer-
tíků, spolu s paní ředitelkou. Jako další vystoupily děti 
ze třídy Myšiček, které svým tanečkem se srdíčky a také 
jako houbičky vykouzlily úsměvy, ale také nejednu slzič-
ku dojetí. Nejmladší děti ze třídy Berušek zaujaly svým 
vystoupením jako kočičky, kdy zvládly nacvičit a zapa-
matovat si choreografii. Třída Vrabečků si připravila ne-
jen báseň a píseň pro maminky, tanec Večerníček, ale 
také muzikálovou pohádku o Červené Karkulce. Děti ze 
třídy Čertíků vyvolaly bouřlivý potlesk hlavně při tanci na 
hudbu z filmu Hříšný tanec, ale také zazpívaly a zatančily 
samostatně zvlášť chlapci a dívky na veselou a moderní 

hudbu. Broučci svým tancem s deštníčky rozjasnili celé 
pódium a ukázali, že zvládnou i náročné sestavy taneč-
ků. Vystoupení jako vždy zakončovaly naše mažoretky, 
letos se dvěma tanci. Věřím, že se vystoupení dětí z ma-
teřské školy líbilo nejen všem maminkám a babičkám, 
ale také tatínkům, dědečkům a všem zúčastněným. Ne 
vždy se dětem všechno povedlo tak, jak se učily, ale daly 
do něj své srdce.

Mgr. Kateřina Vlková, MŠ Budišov n. Bud.

Dne 25. 5. 2024 děti z mateřské školy navštívily Domov 
Letokruhy s pásmem vystoupení pro babičky a dědečky. 

V mateřské škole máme zájem pracovat na tom, aby se 
nevytrácela přirozená generační vazba mezi dětmi a se-
niory, která je historicky oboustranně přínosná. Je na 
nás, ostatních generacích, aby se mohly tyto dva zdán-
livě vzdálené světy propojovat. Jsme rádi, že se může-
me společně podílet na získání respektu a úcty ke stáří 

a povědomí o tom, jak život běží, že začíná a také končí. 
Vážíme si pozvání vedení Domova Letokruhy a děkuje-
me za možnost těchto setkání, které vykouzlí úsměv na 
tváři seniorům i našim dětem. Děti seniorům zazpívaly, 
zatancovaly a předaly s láskou vyrobené dárečky. Bude-
me se těšit na další milé setkání.

Mgr. Simona Novotná, MŠ Budišov n. Bud.

Jarní akademie v mateřské škole

Krásné setkání v Domově Letokruhy

Měli tak příležitost vžít se do role školáka a seznámit se 
s prostředím školy. Žáci prvních tříd jim pak předvedli, 
co všechno se za rok naučili. Nadšení a zvídavost před-
školáků byla zřejmá, když se zapojovali do činností a na-
slouchali starším kamarádům.
 

Děkujeme všem pedagogům základní školy za skvěle 
promyšlené aktivity a za kvalitní spolupráci s mateřskou 
školou. Těšíme se na další společné akce!

Bc. Martina Skotnicová,
MŠ Budišov n. Bud.
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Ve čtvrtek 30. 5. 2024 se na zahradě mateřské školy 
uskutečnil Den dětí. Dlouho očekávaná akce, na kterou 
se děti velice těšily. Zahájení bylo úžasné, naše krásné 
mažoretky roztleskaly celé své obecenstvo a sklidily vel-
ký potlesk. Děti navštěvovaly stanoviště po celé zahradě 
s velkým množstvím zábavných her a úkolů (od přenáše-
ní vody, hledání čápa se zakrytýma očima, skákání v pyt-
li až po přenášení míčků na nohou). Po splnění všech 

těchto úkolů na děti čekala odměna v podobě cukrové 
vaty s různými příchutěmi. Pro některé byla cukrová vata 
něco nového, neznámého a pro ostatní velká dobrota, 
na kterou si čekaly už dva dny dopředu. Po umytí všech 
ulepených obličejů mohla odstartovat diskotéka. Spoko-
jené, rozzářené tváře dětí byly největší odměnou pro nás 
pedagogy. 

Markéta Kešeláková, MŠ Budišov n. Bud.

Nejen kluci, ale také holčičky potřebují mít ve svém ži-
votě mužský vzor. Přítomnost táty či dědečka v životě 
dítěte je nesmírně důležitá. Právě proto by každý táta 
měl brát svou roli mužského vzoru v životě svého dítě-
te velmi zodpovědně. Ukázat dětem svou sílu, odvahu, 
ale také ukázat své dobré srdce, ochranitelskou náruč 
nebo jiskru v oku při 
společných hrách 
či lumpárnách. A až 
čas ukáže, jestli táta 
svou roli zvládl. 
Den otců je již tra-
diční akcí naší ma-
teřské školy, kdy 
v očích dětí chceme 
podpořit všechny 
tatínky, strýce a dě-
dečky. Společně si 
užít krásné odpole-
dne, hrát si spolu, 
tvořit, vyrábět, spl-
nit všechny možné 
i nemožné úkoly, 
které zvládne jen 
ten nejlepší táta. 

Velké poděková-
ní patří všem, kteří 
pro vás toto krás-
né odpoledne plné 
zábavných úkolů, 
soutěží a dobrého 
občerstvení připra-
vili. Děkujeme pe-
dagogům a studen-
tům Katedry tech-
nické a informační 
výchovy Univerzity 
Palackého v Olo-
mouci, paní učitelce 
odborného výcviku 
a studentům Střed-
ní školy v Odrách 

obor kadeřnictví, místním dobrovolným hasičům, SVČ, 
KRPŠ, maminkám pekařkám, žákyním základní školy, 
kamarádkám a v neposlední řadě všem zaměstnancům 
mateřské školy a jejich rodinným příslušníkům za jejich 
práci a pomoc. Děkujeme ♥ 
Děkujeme za finanční podporu MAS z programu Malý 
Leader.

   Bc. Zdeňka Sventková, MŠ Budišov n. Bud.

Dne 20. června se třída Myšiček z Mateřské školy v Bu-
dišově nad Budišovkou vydala na dobrodružný výlet do 
přírody. Cesta vedla do nedalekého lesa, kde se děti 
mohly seznámit s přírodními krásami a zvířecím světem. 

Na výletě se děti učily rozpoznávat stromy podle listů, 
hledaly stopy zvířat a pozorovaly ptáky. Průvodcem byli 
lesní skřítci, kteří pro ně připravili různé úkoly. Děti mu-
sely najít tři různé druhy listů, spočítat, kolik stromů roste 

Dětský den v MŠ

Táta jako vzor

Dobrodružný výlet Myšiček
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poblíž cesty, a najít ukrytý poklad.
Cestou se třída Myšiček setkala s mnoha překážkami. 
Zdolávaly bahnité cesty, procházely vysokou trávou 
a překonávaly malé potoky. Každá překážka byla vý-
zvou, kterou děti s nadšením překonávaly. Po splnění 
úkolů a zdolání překážek se třída Myšiček dostala k slad-
kému pokladu. Děti byly nadšené a šťastné, že na ně na 
konci výletu čekalo takové překvapení.
Celý výlet byl nejen poučný, ale také plný radosti, obje-
vování a společného sdílení. Třída Myšiček se vrátila do 
školky s novými zážitky a s úsměvem na tváři.

Laura Holoubková, MŠ Budišov n. Bud.

Jako každý rok se všechny děti velmi těší na školní výlet. 
Naše nejmenší děti Berušky mají rády dopravní prostřed-
ky, proto jsme se rozhodli, že pojedeme autobusem do 
Svatoňovic a navštívíme kamarády v místní MŠ. Poča-
sí nám přálo a cesta autobusem se dětem velmi líbila. 
V MŠ si děti pohrály s novými kamarády, společně si 

pochutnaly na dobrotách ze svých batůžků a pohrály si 
na hezké zahradě MŠ. Cesta zpět byla napínavá, neboť 
autobus byl plný výletníků, alespoň jsme zažili nějaké 
dobrodružství. Dětem se výlet moc líbil a už se těší na 
příští rok.

Pavla Hasalová, MŠ Budišov n. Bud.

Ve čtvrtek 20. 6. 2024 se děti ze třídy Vrabečků, Čertíků, 
Broučků a Včeliček vydaly na dobrodružný výlet do Di-
noparku Ostrava. Pro mnoho z nich to byla první návště-
va tohoto fascinujícího místa, které nabízí nejen zábavu, 

ale i vzdělávání o pravěkých tvorech, kteří kdysi obývali 
naši planetu. Dopoledne plné vzrušení začalo už v auto-
buse, kdy děti nedočkavě vyhlížely z oken, kdy uvidí první 
dinosaury. Po příjezdu do Dinoparku je přivítala vstupní 
brána s obřím dinosaurem, což okamžitě vyvolalo nadše-

ní a výkřiky radosti. Nejdříve jsme se posilnili svačinkami 
z domova a poté naše dobrodružství mohlo začít. Děti se 
rozdělily do skupinek podle svých tříd, každá vedená svý-
mi učitelkami, a vydaly se na průzkum parku. Dinopark 
Ostrava je známý svými realistickými modely dinosaurů 
v životní velikosti, které jsou umístěny v přírodním pro-
středí. Děti procházely stezkami, kde mohly vidět napří-
klad tyranosaura rexe, triceratopse nebo velociraptora 
a mnoho dalších. Každý model byl doplněn informačními 
tabulemi, které děti učily o životě těchto prehistorických 
tvorů. Součástí výletu byla i návštěva 3D kina, kde děti 

Výlet do Svatoňovic

Mateřská škola na výletě do Dinoparku
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Dne 21. 6. 2024 jsme se s dětmi vydali na návštěvu do 
hasičské zbrojnice. Rádi bychom vyjádřili naše upřím-
né poděkování Tomáši Indrákovi a Vojtovi Mitickému za 
skvělou akci, kterou uspořádali pro děti z naší mateřské 
školy. Návštěva vaší zbrojnice, prohlídka hasičských aut 
a ukázka výstroje byla pro děti nejen poučná, ale i velmi 
zábavná. Možnost vyzkoušet si stříkání vody z hasičské 
hadice byla pro naše děti nezapomenutelným zážitkem. 

Děkujeme vám za váš čas, ochotu a trpělivost, kterou jste 
dětem věnovali, vaše práce je inspirující a děti díky vám 
získaly nové poznatky a zážitky, na které budou dlouho 
vzpomínat. Velmi si vážíme vaší podpory a spolupráce. 

S pozdravem a přáním všeho nejlepšího celému sboru 
dobrovolných hasičů děkuje kolektiv Mateřské školy Bu-
dišov nad Budišovkou

Dne 28. 6. 2024 jsme se společně s dětmi a rodiči 
sešli na školní zahradě MŠ, kde jsme měli tu čest 
rozloučit se s absolventy Mateřské školy Budišov nad 
Budišovkou. V září děti usednou do školních lavic, 
aby získaly vzdělání potřebné pro svůj budoucí život. 
Šerpu s nápisem „Školák 2024“ jim předaly paní 
učitelky, které s nimi trávily všechny radostné chvíle 
v předškolním oddělení. 
Chtěli bychom popřát našim budoucím prvňáčkům 
hodně štěstí ve školních lavicích a radost z učení. 
Ať vás životem provází jen samé krásné chvíle plné 
splněných snů a cílů. Rodičům hodně trpělivosti, pro-
tože: „Rodič je ten, kdo tě miluje ne proto, že jsi hez-
ký nebo chytrý nebo že máš dobré vysvědčení, ale 
proto, že jsi to ty.“     

 Mgr. Simona Novotná, MŠ Budišov n. Bud.                                                                                             

V sobotu 8. 6. 2024 proběhla na rybníku v Budišově 
olympiáda rybářského kroužku, při které děvčata a klu-
ci zúročili všechny získané znalosti. Soutěžili ve čtyřech 
disciplínách – lov, test, vázání háčku na čas a hod do 
dálky. 
Po sečtení všech dosažených bodů jsme rozdali krásné 
ceny a za to patří velký dík štědrým sponzorům -  paní 

Martině Rozehnalové a paní Műllerové, panu Zdeňko-
vi Balajovi, Stanislavovi Müllerovi, Romanovi Ščurkovi, 
Davidovi Ďurišovi, Jiřímu Műllerovi a Janu Wíchovi. Dále 
pak městu Budišovu a Středisku volného času. 
Malí rybáři bojovali ze všech sil a takto to dopadlo:
Na prvním místě se umístila Alžběta Modelská, na dru-
hém Emma Morkesová, na třetím Ivan Helembai, čtvrté 

Olympiáda rybářského kroužku

Pasování na školáky

Na návštěvě u hasičů

zhlédly krátký film o životě dinosaurů. Film byl plný napě-
tí a dobrodružství, což děti nadchlo a vtáhlo do děje. Po 
filmu se děti mohly zapojit do interaktivních her a aktivit, 
které byly rozmístěny po celém parku. Po dopoledni pl-
ném zážitků byl čas na odpočinek, svačinku a následnou 
návštěvu suvenýrového obchodu, kde si každý mohl vy-

brat nějakou drobnost na památku. Poté jsme se vydali 
na zpáteční cestu do školky, kde už nás vyhlíželi rodiče 
dětí. Výlet do Dinoparku Ostrava byl pro naši školku vel-
kým úspěchem a děti i paní učitelky si ho velmi užily.

 Lucie Jakelová a Bc. Martina Ježová,
MŠ Budišov n. Bud.
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14. července byl na vla-
kovém nádraží neobvyk-
lý ruch a k vidění byla 
spousta malých kouzelníků 
a kouzelnic, nastal totiž čas 
odjezdu na letní tábor s Ha-
rry Potterem na cestě ko-
lem světa. Malí kouzelníci 
nejdříve po vzoru Harryho 
Pottera proskočili ,,cihlo-
vou“ zdí a pak už nasedli 
na Bradavický expres směr 
Mikulovice. Po příjezdu na 
místo byly děti rozděleny 
mluvícím kloboukem do kolejí: Zmijozel a Mrzimor. Po 
seznamovacích hrách si opekly špekáčky a šly na kutě. 
Každý den se probudily na jiném kontinentu, v Egyptě si 
tak vytvořily vlastní mumii a pluly po řece Nilu, v Číně si 
vytvořily čelenky a oběd snědly pomocí hůlek, v Americe 
navštívily původní obyvatele a věnovaly se střelbě z luku, 
každý den je tak čekalo nové dobrodružství. Počasí nám 

přálo, proto si děti užívaly převážně vodní hry a nechy-
bělo ani osvěžení v řece Bělé. Aby poznaly i něco jiné-
ho než táborovou základnu, vyjely si na výlet do města 
Jeseník do muzea, kde navštívily Večerníčkovou hernu 
a do Zlatých hor, kde navštívily vlastivědné muzeum. 
Malí kouzelníci si užili také stezku odvahy a karneval, tak 
jak to na každém správném táboře má být.   

Za SVČ Hanka Košarišťanová

ZÁjMOVÁ SdRužEní, SPORT

Chodský stopařský závod 5. ročník

Harry Potter na cestě kolem světa

Díky počasí jsme letos nemuseli stresovat kvůli pose-
čeným loukám. Příznivé klima umožnilo zemědělcům 
nejen dříve posekat, ale travička stačila i dorůst do ide-
ální délky. A tak mohl 22. 6. proběhnout republikový sto-
pařský závod pořádaný naším KK spolu s KPCHP. Nově 
jsme zařadili místo kategorie FPr3 cizí stopa kategorii 
IFH-V vlastní stopa, čímž jsme si usnadnili potřebu kla-
dečů. K posouzení stopařského klání jsme pozvali pana 
rozhodčího Jaroslava Tomana. Ten se velmi pochvalně 

vyjádřil o práci chodských psů. I když se stopa někte-
rým zrovna nevyvedla, což je u pachových prací napros-
to běžné, byl nadšený z připravenosti psů i psovodů. 
I z nepovedené stopy lze vyčíst, že pes je dobře vedený 
a ví, o co jde. Účast byla oproti loňskému roku slabší, 
ale to nic neubralo na dobré partičce a skvělé atmosfé-
ře. V konečném součtu jsme se těšili z toho, že v každé 
kategorii stál někdo z nás na bedně: ZM Vlasta s Betkou 
1. místo, ZVV1 Lenka s Catem 3. místo, IFH-V Vlasta 

místo patřilo Kristiánovi Novákovi, 
pátý se umístil Ben Bargel, šestý 
Pepa Halamíček a na sedmém místě 
Lukáš Dovrtěl. 
Na závěr jsme opekli špekáčky 
a uzavřeli tak školní rok. 
Všem moc děkuji. Petrův zdar!

František Vymětalík, 
vedoucí rybářského kroužku  

Budišov n. B.
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Letošní LETNI-
COVÉ BURÁ-
CENÍ probíhalo 
v rámci oslav 40 

let motokrosu na 
Liščí kotlině. Sobot-

ní ranní déšť nás pořádně pozlobil. 
Hlavně dopadová rampa pro freestyl 
byla nasáklá vodou a dopad by byl 
dost nebezpečný. Přesto bylo vše při-
praveno a čekalo se jen na sluníčko, 
které vše vysušilo a mohlo se starto-
vat. Diváci s napětím očekávali první 
nájezd na odrazovou rampu. Kluci 
předváděli parádní skoky a kreace ve 
třech vstupech. Velká pozornost byla 
věnována výstavě fotografií, která 
zobrazila celou historii Liščí kotliny až po současnost. Na 
oslavu byli pozváni do VIP stanu ti, co se podíleli na po-
řádání akcí, nebo na práci s mládeží a také ti, co zajišťují 
chod celého areálu. Dále pak všichni sponzoři, kteří nám 
pomohli celou akci připravit. Pro všechny bylo připrave-
no bohaté občerstvení s obsluhou. Velkou pozornost si 
zasloužila výstava motokrosových strojů od veteránů až 
po současnost a také dresů od domácích jezdců. V do-

poledním programu předvedl své 
kousky v několika vstupech René 
Golem Richter. Jeho síla je opravdu 
obrovská. Děti mohly využít FREE 
moto STYLE academy a povozit se 
na opravdových motorkách. Pro divá-
ky byl připraven občerstvovací koutek 
u cukrárny včetně pojízdné kavár-
ny. Celou akci ozvučil a komentoval 
s přehledem Pepa Dvořák. Budišovští 
hasiči jako vždy vše jistili. Poděková-
ní patří také středisku volného času, 
všem sponzorům, městu Budišov nad 
Budišovkou, a hlavně přípravnému 
výboru za skvělou práci. A tou největší 
odměnou byli diváci, kteří přišli pod-
pořit LETNICOVÉ BURÁCENÍ a osla-

vit tak motokros na Liščí kotlině.
Začátkem července se opět upravovala motokrosová 
trať, sekala se tráva a upravovali se některé skoky. Dva-
krát týdně se na trati trénuje. Naplánovány jsou podzim-
ní motokrosové závody. Veškeré informace o provozu 
v areálu najdete na Facebooku  AMK Budišov nad Bu-
dišovkou.

Za AMK M. Švidra

Na výroční členské schůzi MO STP došlo ke změně ve ve-
dení. Po 12 letech odstoupila ze své funkce předsedkyně 
paní Ilona Matýsková. Ilonko, děkujeme Ti za Tvou práci 
nejen pro členy STP, ale i pro další občany města a okolí. 
Ještě jednou děkujeme. Předsedkyní byla zvolena paní 
Olga Nečasová a místopředsedou pan Pavel Opletal.
Práce organizace pokračuje dále. 6. května jsme se sešli 

v malém sále, abychom si zazpívali písničky 60. a 70. let. 
V květnu jsme se vypravili na plavbu po „Baťově kanále“ 
a prohlédli si město Uherské Hradiště. Dále 22. května 
2024 hájily barvy Budišova nad Budišovkou dvě čtyřčlen-
ná družstva na 10. krajských sportovních hrách seniorů 
v Háji ve Slezsku. Nezvítězili jsme, ale vyzkoušeli jsme si 
nové disciplíny, např. „corn hole“ (pytlík naplněný kukuři-

Informace o činnosti STP

AMK – Letnicové burácení 2024

s Agnes 2. a Lenka s Bondem 3. místo. A komu se ne-
zadařilo, žádná ostuda, stopařina už je taková, jeden 
den 95 bodů a druhý den klidně nula, kdo stopuje, ví… 
Všichni závodníci se mohli těšit když už ne z výkonu, tak 
z dárečků, ke kterým přispěli i naši sponzoři: KPCHP, 
Insportline, Czernin, Staz, Canis-prosper, Raddog, měs-
to Budišov, Směja family, Gala elektro. Stejně tak dě-
kuji i kamarádům ze cvičáku, kteří jsou při akci k ruce. 
6. ročník chodského stopařského závodu se bude konat 
21. 6. 2025. Týden před stopařským závodem jsme se 
zúčastnili každoroční ligy klubů Budišov-Otice-Vítkov. 

Na tuto akci se vždy velmi těšíme, setkání s kamará-
dy a závodění ve volnějším duchu, kdy si psovod chybu 
může opravit, ale i tak prožívá nervóznější atmosféru 
soutěžení. První týden v červenci jsme tradičně strávili 
na cvičišti ve Vrbně. Výcvikový tábor probíhal ve zname-
ní intenzivního tréninku stopaření, poslušností a obran. 
Nejen práce však byla náplní týdne, i příjemná setkání 
s vrbenskými kamarády a předávání zkušeností patří ke 
kynologickým činnostem. Už když odjíždíme, velmi se 
těšíme na příští rok…

Mgr. Lenka Galová
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Pod tímto mottem jsme dne 15. a 16. 5. 2024 uspořáda-
li Charitativní bazárek s výzvou možnosti pomoci tam, 
kde je to potřebné.
Bazárek jsme pořádali již podruhé a byl opět velice 
úspěšný. Dokonce se lidé ptali: „Bude to každý mě-
síc?“ Na FB stránkách byla zveřej-
něna výzva k pomoci paní Jaroslavě 
Dvořákové, která potřebuje finance 
k pořízení elektrického vozíku, aby 
se mohla sama pohybovat a byla co 
nejvíce soběstačná. Oslovili jsme ji 
a seznámili jsme ji se záměrem toto 
její přání alespoň z části splnit. Paní 
Jaroslava přijala naši nabídku, byla 
překvapená a šťastná zároveň. Ce-
lou organizaci si vzaly dvě pracov-
nice Chráněného bydlení na starosti 
a vše dopadlo báječně.
Z prodeje oblečení, obuvi a potřeb 
se nám podařilo získat krásných 
24 000 Kč, které jsme osobně pře-
dali paní Jaroslavě Dvořákové u ní 
doma.

Darování peněz není pro nás pouhá transakce, mění se 
ve smysluplný dar, který nás posiluje a vytváří vztahy 
mezi obdarovaným a námi. Jeho emocionální odezva 
nás posiluje k ještě větší laskavosti, když vidíme v očích 
nadšení i slzy štěstí zároveň. 

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 
všem, kteří darovali oblečení, obuv či 
jiné potřeby a věci. Všem, kteří přišli 
a něco hezkého si koupili a v nepo-
slední řadě i těm, kteří přispěli finanč-
ní hotovostí. Moc si toho vážíme. 
Letní oblečení a obuv jsme poslali dál, 
ať slouží ostatním, kteří to potřebují. 
Zavezli jsme je do Azylového domu 
pro matky s dětmi v Opavě na ul. Ry-
bářské. Zimní a podzimní věci jsme 
uložili na podzimní bazárek s další, 
a to již III. výzvou pomoci. Knihy jsme 
uložili do autobusové zastávky ve 
Štáblovicích, máme zprávy, že čtení 
se osvědčilo, z čehož máme obrov-
skou radost.

Bc. Markéta Lamichová                     

„Děkujeme, že pomáháte s námi II.“

Zdravím příznivce sportovní střelby!
V uplynulém období probíhaly klubové střelby dle roční-
ho plánu, výsledky naleznete na našich webových strán-
kách. 
V pátek 5. července se uskutečnila střelecká soutěž Mo-
ravský duel. Jak název napovídá, jedná se o souboj vždy 
dvou střelců, kteří na povel řídícího střelby zahájí střelbu 
na sklopné terče. Jakmile sestřelí všechny pro něj urče-
né terče, může střílet na závěrečný dvojterč. Ten, kdo se-

střelí tento terč jako první, je vítěz. Střílí každý s každým, 
kdo nasbírá nejvíc bodů, je vítězem celého duelu.
Ve dnech 13. - 14. července proběhlo Mistrovství ČR ve 
střelbě z předovek. Soutěže se zúčastnili dva naši střel-
ci. Tentokrát to moc nevyšlo, nejlepší umístění perkusní 
puška civilní 94 bodů stačilo jen na páté místo.

Za AVZO Budišov n. B. připravil Petr Bartošek

Střelecký klub AVZO Budišov nad Budišovkou informuje

ci vhodit do otvoru na desce) nebo „bollo ball“ (hod dvou 
spojených míčku na trojžerď).
Také členové STP scházející se v klubovně DPS nezahá-
lejí. V květnu si postavili „Májku“, kterou koncem měsíce 
pokáceli. 12. června se sešli při smažení vajec. Rovněž 
se věnují sportovním aktivitám – šípky, hod naplněnými 
pytlíky, hrají karty, šachy, deskové hry.
Dále o prázdninách plánujeme zájezd na borůvkové 
hody, koncem srpna se zúčastníme v Opavě soutěžní-

ho dopoledne „Něco pro zdraví“, stejnou soutěž budeme 
organizovat i u nás v Budišově. 12. září máme napláno-
vanou návštěvu výrobní dílny Slezské tvorby v Opavě, 
kde si můžeme v kreativní dílně ozdobit vlastní vánoční 
ozdobu. Ještě máme volné místa, tak můžete jet s námi. 
Přihlášky přijímá paní Nečasová na tel. č. 777 631 830. 
Informace nejen o této akci najdete ve vitrínkách, a to na 
autobusovém nádraží a na náměstí Republiky.

Za STP Nečasová Olga
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Květen a červen jsou pro SPS Ko-
menský nejnáročnější a nesou se 
v duchu koncertů. Jinak tomu nebylo 
ani letos. S našimi příznivci jsme se 
mohli setkat hned na třech vystou-
peních, kterým vévodilo účinkování 
a zejména pak umístění ve stříbr-
ném pásmu na Svátcích písní v Olo-
mouci.
S příchodem teplého počasí jsme 
vyrazili do Šternberku, kde jsme 
v sobotu 18. května účinkovali na 
14. ročníku festivalu Šternberk. No-
vými skladbami v repertoáru jsme 
rozezněli prostory místního kláštera 
a spolu s Pěveckým sborem Štern-
berk a Dětským pěveckým sborem 
Palčata Štěpánov nasáli atmosféru 
festivalu. Společnou skladbou „Cum 
de Core“, kterou dirigoval vedoucí 
místního sboru Tomáš Nikl, se sbo-
ry s diváky rozloučily. U společného 
pohoštění, které následovalo, jsme 
si mohli užít zbytek krásného dne 
a navázat nová přátelství.
Vrchol sezóny pro nás v letošním 

roce znamenalo účinkování na Svát-
cích písní Olomouc ve dnech od 
29. května do 2. června. Mezinárod-
ní soutěž přilákala sbory a pěvecká 
uskupení z Čech, Moravy i Slezska. 
Zároveň také z několika dalších, ne-
jen sousedních zemí. Do Olomouce 
náš sbor dorazil po více než dese-
ti letech, kdy si při poslední účasti 
za svůj program vyzpíval stříbrné 
pásmo. S obměněným repertoárem 
i s několika vzkříšenými skladbami 
jsme se nakonec do Vítkova vraceli 

opět se stříbrným pásmem. Hlavně 
jsme ale nasáli atmosféru festivalu, 
který do kulturou žijící Olomouce 
přilákal řadu posluchačů, a navázali 
nová přátelství s ostatními účinkují-
cími.
Posledním koncertem na akci Posví-
cení, která se konala druhou červno-
vou sobotu v Nových Sedlicích, se 
sbor se sezónou rozloučil. Odpole-
dne na místním hřišti posluchačům 
nabídlo vystoupení místních spolků, 
které se neslo hlavně v duchu lido-

vých písní. Náš program se od ostat-
ních mnoho nelišil. Diváci si mohli 
poslechnout známější, ale i méně 
známé lidové písně a spirituály. Spo-
lu se sborem si pak měli možnost 
i zazpívat. Náš sbor se totiž rozhodl 
posluchače vtáhnout do svého pro-
gramu a společně si tak ještě více 
zpříjemnit a užít teplý letní den.
Jménem SPS Komenský Vám děkuji 
za přízeň, kterou jste nám v průběhu 
této sezóny věnovali. Těšíme se na 
další společná setkání plné hudby 
a přejeme krásné prožití léta.

Za SPS Komenský
Eliška Halamíčková

Smíšený pěvecký sbor Komenský se rozloučil se sezónou

Ceník inzerze
 Cena
Zveřejnění kulturních, společenských a sportovních akcí v rozsahu: název akce, termín, 
místo, čas, pořadatel, kontakt na pořadatele (nevztahuje se na akce konané v rámci 
předvolebních kampaní)

zdarma

Inzerce – reklamní plocha:
řádková inzerce
1/4 strany A4 
1/2 strany A4 
celá strana A4

 
zdarma

   500 Kč
1 000 Kč
2 000 Kč

Akce pořádané nebo spolupořádané Městem Budišov nad Budišovkou či Střediskem volného času jsou od 
této platby osvobozeny.
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